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Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Szanowny Panie Ministrze!
Zgodnie z zapowiedzi¹, w zwi¹zku z zakoñczeniem prac remontowych drogi krajowej nr 1 na odcinku

Tczew – Gdañsk, zosta³y podniesione op³aty za przejazd p³atn¹ autostrad¹ A1. Wzrost cen spowoduje
zmniejszenie siê ruchu drogowego na autostradzie oraz odpowiednio zwiêkszenie na krajowej jedynce.
Skutkiem tego, oprócz wzrostu zagro¿enia ruchu drogowego na drodze krajowej, bêdzie tak¿e paradok-
salnie uszczuplenie wp³ywów z op³at za przejazdy autostrad¹. Wzrost cen wp³ywa negatywnie na liczbê
p³atnych przejazdów i mimo zwiêkszenia stawek za przejazd liczba u¿ytkowników spadnie na tyle, ¿e
w ogólnym rozrachunku krok ten staje siê nieop³acalny. Jednoczeœnie trzeba zauwa¿yæ, ¿e od chwili
otwarcia odcinka autostrady A1 do tej pory nie odnotowano tam ¿adnego wypadku œmiertelnego, czego
z kolei nie mo¿na powiedzieæ o krajowej jedynce.

Pañstwo powinno mieæ na uwadze dobro obywateli oraz bezpieczeñstwo, powinno zachêcaæ do ko-
rzystania z bezpiecznych dróg, a jedynym œrodkiem motywacyjnym w dobie kryzysu gospodarczego zda-
je siê byæ obni¿enie op³at za przejazd autostrad¹ A1. Trzeba zauwa¿yæ tak¿e fakt szybkiego zu¿ywania
siê nowo powsta³ych dróg w Polsce, a co za tym idzie – jak to siê pospolicie nazywa – rozje¿d¿enie nowo
wybudowanej drogi krajowej nr 1 kosztem lepszej, ale dro¿szej autostrady. Ostatnim faktem godnym
podkreœlenia jest to, ¿e podwy¿ka cen za korzystanie z autostrady dotknê³a przede wszystkim miesz-
kañców regionu, przez który biegnie autostrada, bo na pierwszym odcinku, Rusocin – Stanis³awie, cena
wzros³a o 40%!

Pokazuj¹c argumenty przemawiaj¹ce za obni¿eniem op³at za przejazd autostrad¹ A1, jednoczeœnie
nie znajdujê uzasadnienia dla ich podwy¿szenia. W ka¿dej tego typu sytuacji mo¿na znaleŸæ rozs¹dny
kompromis.

Z wyrazami szacunku
Andrzej Grzyb




